
سخنگوی وزارت امور خارجه: 

 دوگانه رفع تحریم ها و توقف غنی سازی 
را نخواهیم پذیرفت

کراتی با غرب   مهم ترین مطالبه ما در هر روند مذا
موضوع رفع تحریم هاست

سخنگوی وزارت خارجه در ارتباط با گزارش اخیر آژانس 
علیه ایران به منظور افزایش فشار بر تهران گفت: این روش ها 
به نتیجه نمی رسد و آزموده را آزمودن خطاست. اسماعیل 
بقائی بیان داشت: گزارشی که آژانس صادر کرده محتوای آن 
عمدتا تکراری است و بزرگ نمایی برخی از موارد فنی است. وی 
با بیان اینکه »گزارش تحت نفوذ و فشار تعدادی از کشورهای 
اروپایی تدوین شده است« افزود: این باعث تاسف است که 
برخی کشورهای غربی با این گونه اقدامات و تحرکات اعتبار 
یک سازمان بین المللی را مخدوش می کنند و این مطمئنا 

زیبنده آژانس بین المللی انرژی اتمی نیست. 
گاه  آ سخنگوی دستگاه دیپلماسی با بیان اینکه »ما 
هستیم که مدیرکل و آژانس برای تهیه این گزارش تحت فشار 
بوده اند«، ادامه داد: این فشارها نباید باعث شود که آژانس 
چنین گزارش هایی را تهیه کند. بقائی ادامه داد: ایران با 
دقت کنش های طرف های غربی را که از طریق آژانس صورت 
می گیرد، رصد می کند و به نحو مقتضی گام های خود را تنظیم 

می کند. 
سخنگوی وزارت خارجه با بیان اینکه »ایران در پیشبرد 
فعالیت های صلح آمیز هسته ای خود با آژانس بین المللی 
انرژی در تعامل و همکاری است« به بخشی از گزارش آژانس 
در ارتباط با موضوع بازرسان اشاره کرد و ابراز داشت: لغو 
انتصاب چند نفر محدود که طبق مقررات ذیربط انجام شده 
در این گزارش بزرگنمایی شده و فعالیت ده ها بازرس دیگر که 
بر فعالیت های صلح آمیز هسته ای ایران نظارت دارند ذکر 
نشده است، این رویکرد در گزارش آژانس کاملا جهت دار و 

مغرضانه است. 
این دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی ایران خاطرنشان 
کرد: مایل نیستیم که همکاری ما با آژانس تحت تاثیر چنین 
تحرکاتی قرار بگیرد ولی گاها مجبور می شویم که متناسب با 
کید  این گونه اقدامات، تصمیمات مقتضی را بگیریم. بقائی تا
کراتی با غرب موضوع  کرد: مهم ترین مطالبه ما در هر روند مذا

رفع تحریم هاست. 
گر مساله نبود  در بحث هسته ای تکلیف روشن است و ا
تسلیحات هسته ای است، این امری قابل تحقق و تحصیل 
است. سخنگوی وزارت خارجه با بیان اینکه »اطمینان از 
خاتمه تحریم هایی که چند دهه علیه ایران اعمال شده 
برای ما بسیار مهم است«، عنوان کرد: متاسفانه تا الان طرف 

آمریکایی حاضر به شفاف سازی در این ارتباط نشده است.
   تحویل گرفتن یک متن به معنی پذیرش آن نیست

وی همچنین در ارتباط با تلاش کنگره آمریکا برای تصویب 
قطعنامه ای در ارتباط با اعمال تحریم ها علیه ایران گفت: این 
تناقض آشکاری است که در رویکرد آمریکا وجود دارد. آنها از 
یکطرف صحبت از تفاهم می کنند و از طرف دیگر رفع تحریم ها 
که مهم ترین موضوع برای تفاهم هست را جدی نمی گیرند و 

تحریم های جدید اعمال می کنند. 
بقائی اذعان کرد: ما نمی توانیم اینگونه بگوییم که کنگره در 
آمریکا، مسیر خود را می رود و دولت مسیر خود را، ما آنها را یک 
مجموعه می بینیم و اینگونه اقدامات را نشانه عدم جدیت 
و عدم وجود اراده جدی در طرف مقابل برای پیشبرد روند 
دیپلماتیک تلقی می کنیم. سخنگوی وزارت خارجه در ارتباط 
با اخبار منتشر شده مبنی بر احتمال دیدار آقای گروسی و 
عراقچی در مصر بیان داشت: چنین چیزی قابل تایید نیست. 
کرات ایران و آمریکا  بقائی در خصوص اینکه آیا دور ششم مذا
برگزار می شود، گفت: با توجه به بررسی هایی که انجام می شود 
و تعاملاتی که با طرف میانجی »عمان« انجام می شود، احتمالا 
در مورد ادامه روند کار و اینکه چگونه انجام شود تصمیم گرفته 
می شود. وی ادامه داد: آنچه که برای ما روشن است، این 
است که موضوع خاتمه دادن به تحریم ها یک عنصر اساسی 
و بنیادین تشکیل دهنده هر تفاهمی با آمریکاست و هیچ 
تفاهمی حاصل نمی شود مگر اینکه به صورت شفاف و موثر 
تحریم ها برداشته شود. بقائی اظهار کرد: ما تا الان در این زمینه 
آن چیزی که باید ببینیم، ندیدیم و شاهد اعمال تحریم های 

کراتی بوده ایم.  جدید علیه ایران در هر دور مذا
سخنگوی وزارت امور خارجه در مورد سفر وزیر خارجه 
عمان به تهران و ارائه عناصر پیشنهادی آمریکا به تهران 
برای توافق با ایران اظهارکرد: قطعا تحویل گرفتن یک متن 
به هیچ عنوان به معنی پذیرش آن نیست و حتی به معنی 
قابل پذیرش بودن آن هم نیست. تبادل متون در هر روند 
کره کننده  کراتی امری رایج است، کما اینکه هیات مذا مذا
ایرانی اولین متن را به طرف آمریکایی ارائه کرد. بنابراین این 
یک روند عادی است که طرف های مقابل به صورت شفاهی 
یا به صورت مکتوب مواضع و دیدگاه خود را با یکدیگر تبادل 
کنند. وی افزود: قاعدتا هر متنی و هر پیشنهادی باید بررسی 
شود و متناسب با آن پاسخ مقتضی داده شود. من شما را به 
توئیت وزیر خارجه ارجاع می دهم که صراحتا گفتند: »ما بر 
اساس اصول حقوق و منافع ملت ایران پاسخ مقتضی را به 

طرف مقابل خواهیم داد.« 
و  رادیکال  خواسته های  متضمن  که  متنی  هر  قطعا 
کثری باشد و حقوق و منافع حقه مردم ایران را نادیده  حدا
کنش مثبت ما مواجه نخواهد شد. وی بیان کرد:  بگیرد، با وا
من حدس می زنم که حتما انتظار همه این بوده و هست که 
هر متنی که تبادل می شود، اصل یا بازتاب بحث هایی باشد 
کراتی صورت گرفته است، به خاطر اینکه هر  که در پنج دور مذا
گاه هستند. مشخص  دوطرف نسبت به خطوط قرمز یکدیگر آ
است که جمهوری اسلامی ایران بر چه مبنای منطقی، حقوقی 
و قانونی و نیازهای خود بر ادامه غنی سازی در داخل کشور 
اصرار دارد و بر مبنای چه منطقی بر خاتمه موثر تحریم های 
ظالمانه اصرار دارد. این مواردی است که قطعا در هر تفاهمی 

باید گنجانده شود.
این دستورالعمل ها و چارچوب هایی که از ابتدا مدنظر 
کنش ما مبنا خواهد بود. سخنگوی  ما بوده و برای هرگونه وا
گر ایران بین  وزارت خارجه همچنین در پاسخ به اینکه ا
دوگانه رفع تحریم ها و فشار اقتصادی و توقف غنی سازی قرار 
بگیرد کدام یک را انتخاب می کند، تصریح کرد: ما حتما چنین 

معادله ای را نپذیرفته و نخواهیم پذیرفت.

آرمان ملی- حمید شجاعی: اساسا با میانه روی، مفاهمه، 
گفت وگو و مفاهیم از این دست میانه ای ندارند و صرفا بر مبنای 
منویات و اهداف خود پیش می روند. سخن در باب تندروهایی 
است که هیچ چیز یا هیچ کسی را جز خود و تفکراتشان قبول 
ندارند و هر جا هر شخص جریان یا حتی شخصیت و مقامی که 
بخواهند بر خلاف منویات آنها سخنی بگوید یا اقدامی کند آتش 
توپخانه خود را به روی او خواهند گشود و حملات و تخریب ها 
علیه آن شخص یا جریان گسترش خواهد یافت. نمونه این 
امر را نیز طی ماه ها و سال های اخیر بسیار مشاهده کرده ایم. 
از اهانت و تخریب روسای جمهور ادوار تا تخریب برخی وزرا و 
چهره ها و شخصیت های سیاسی که در مقاطع مختلف از سوی 
تندروها و دلواپسان مورد هدف قرار گرفته اند. آنچه که مسلم 
است به طور کلی این جریان نه نظام برایش اهمیت و اولویتی 
دارد، نه منافع ملی، مردم و کشور بلکه آنچه برای این جماعت 
مهم است صرفا خودشان و رویکردهای خشک و متصلبی است 
گر بتوانند در جامعه نشر و اشاعه دهند. این در  که می خواهند ا
حالی است که این رویه به کرات به کشور و منافع ملی ضررهای 
بعضا جبران ناپذیری وارد آورده است. چه اینکه در مقاطع 
مختلف نیز ثابت شده که هر زمان در هر حوزه  ای تندروی پیش 
گرفته شده مضرات و زیان های آن دامن کشور و جامعه را گرفته 
و بالعکس هر وقت بر مبنای میانه روی و اعتدال پیش رفته ایم 
مواهب و ثمرات آن را در یافته ایم و حتی همان تندروها هم از آن 
بهره  برده اند. البته این رویه تندروی صرفا به سال های گذشته 
گر نیک بنگریم در خواهیم یافت که این جریان از  بر نمی گردد و ا
کنون با رفتارها و عملکردهای خود  همان زمان حیات امام)ره( تا
کی انداخته اند. این جریان  همواره کشور در ورطه های خطرنا
متصلب و افراطی که اساسا منافع ملی را در منافع خود می بیند 
و هر چیزی را مخالف منویات و اهداف خود ببیند تخطئه و 
تخریب می کند گاه بر ضد منافع ملی در کف خیابان به حمله، 
اتهام و اهانت به دولت و دولتمردان و مقامات مشغول بوده و گاه 
که تصادفا در مدارج دولتی و اجرایی و تقنینی قرار گرفته، از این 
تریبون ها به تخریب و تخطئه پرداخته اند. جماعتی که به وضح 
آسیب شان بیش از خیر و منفعت آنها برای ملت و کشور بوده 
است و تمامی تلاش ها نیز باید بر این پایه باشد که تا حد ممکن 
آنها را از عرصه های عملی، اجرایی، تقنینی و هرگونه تاثیر گذاری 
بر امورات مختلف کشور دور کرد و به حاشیه راند تا در گذشت 

زمان حذف شوند. 

   هجمه به سران قوا و مقامات
گر تا چند سال قبل فقط دولت های  تندروها و دلواپسان ا
مستقری که مخالف رویکردها و دیدگاه هایشان بود را مورد 
حمله و تخریب قرار می دادند؛ اما امروز یک گام به جلو نهاده 
گر تا پیش  و تخریب های خود را فراقوه ای کرده اند. به عبارتی ا
از این سیدمحمد خاتمی، حسن روحانی یا مسعود پزشکیان 
و وزرایشان را در مقام رئیس جمهور و وزرا مورد هدف و تخریب 
قرار می دادند چندی است که از این مرحله عبور کرده اند و در 
کنار تخریب رئیس جمهور و دولتمردانش روسای سایر قوا را نیز 
مورد حمله قرار می دهند. چنانکه محمدباقر قالیباف، رئیس 
مجلس پس از پزشکیان نفر اول تخریب مخالفان و تندروها 
است. مخصوصا از زمانی بحث قانون حجاب را که مصوبه 
شورای عالی امنیت بوده به دولت ابلاغ نکرده و در ماجرای 

فیلترینگ و اخیرا لوایح FATF نیز مواضعی همراه با سایر قوا و 
دولت و مخالف تندروها داشته است. اما این فقط پزشکیان و 
قالیباف نیستند که مورد هجمه های تندروها قرار گرفته اند بلکه 
حجت الاسلام محسنی اژه ای؛ رئیس دستگاه قضا نیز از حملات 

تندروها مصون نمانده است. 
اعلام  و  دبش  چای  پرونده  رای  اعلام  از  پس  ویژه  به 
محکومیت ساداتی نژاد و فاطمی امین وزرای دولت سیزدهم 
کنش های تندی از سوی دلواپسان مواجه شد. این در  که با وا
حالی است که محسنی اژه ای در دوران ریاستش بر قوه، تلاش 
داشته چهره ای میانه ای از خود نشان دهد که سعی بر جنگ با 
گروه های مختلف ندارد و شاید هم این رفتار و رویکرد وی منجر 
به خشم بیشتر جریان رادیکال شده است. در چنین شرایطی 
که نوک پیکان حملات تندروها به سمت سایر  شاهدیم 
مقامات و مسئولان نیز رفته و اخیرا سرلشکر باقری، رئیس ستاد 
کل نیروهای مسلح نیز از حملات رسانه های تندرو بی نصیب 
نمانده است. در همین راستا اوایل خرداد بود که رئیس ستاد 
کل نیروهای مسلح در مراسم سالگرد تاسیس دانشگاه آزاد 
گفت: »نیاز ما صرفا به علوم فنی و فناوری های صنعتی محدود 
نیست. جامعه بسیار پیچیده و در حال تحول ما نیاز به کار 
گر فرماندهی انتظامی بخواهد با رویکرد سخت و  علمی دارد ا

باتوم برخورد کند راه به جایی نمی برد. ما نیاز به تدبیر داریم. 
افسر پلیس ما باید نسل جدید را به خوبی بشناسد و رگ 
خواب او را بداند و جامعه ای را که امنیتش به آنان سپرده 
کنند«. همین بخش از صحبت  های سرلشگر  شده، اداره 
باقری کافی بود تا تندروها حملات خود را به سمت و سوی او 
کلید بزنند. جایی که رجانیوز به عنوان پرجمدار این حملات 
نوشت: »کمتر از شش ماه زمان کافی بود تا تصویر سردار باقری 
بر دیوارنگاره »جنگ بلد« جای خود را به فرمانده ای بدهد 
که پیام نوروزی اش را از تخت جمشید و بدون لباس نظامی 
می دهد؛ به  جای وزیر خارجه درباره پاسخ رهبری به نامه ترامپ 
توضیح می دهد و مسئولان را از صحبت با نسل جدید با باتوم 
برحذر می دارد. چطور در فاصله کوتاهی چنین مواضعی از 

سوی فرمانده ستاد کل بروز می کند؛ آن هم بدون کوچک ترین 
اشاره به مأموریت وعده صادق۳؟« این رویه نشان می دهد که 
تندروها اساسا با هیچگونه منطقی و رویکرد عقلانیت محوری 
سر سازگاری ندارند و هرکسی از حقوق مردم، صحبت با نسل 
جدید، تغییرات نسلی و لزوم تغییر نگرش در مواجهه با مردم 
صحبت کند اینگونه با حمله و تخریب تندروها مواجه می شود 
و حال باید دید پس از سران قوا و سردار باقری تندروها سراغ چه 

کسی خواهند رفت. 

   انجمن حجتیه و تندروها 
یک فعال سیاسی اصلاح طلب در ارتباط با حملات تندروها 
به چهره ها و مقامات اظهار داشت: تندروها می خواهند 
همه کاره و حق مطلق باشند. حالا چه کسی آنها را وارد میدان 
کرد و به آنها مجوز داد و تریبون در اختیارشان گذاشت قابل 
بررسی و تا حدی هم روشن است. حجت الاسلام رسول 
منتجب نیا به »آرمان ملی« گفت: ما فراموش نمی کنیم که 
در زمان حیات حضرت امام تئوریسین های این ها جرئت 
سربلندکردن نداشتند چون سابقه آنها سابقه خوبی نبود و 
تفکرشان هم مخالف امام بود. هر چند که بعد از امام بر تحرکات 
خود افزودند تا میدان دار و تریبون دار شوند. دبیرکل حزب 
جمهوریت ایران اسلامی افزود: این مجموعه هیچکس را قبول 
ندارد. با سران قوا یکی پس از دیگری مقابله می کنند و هر کسی 
که ذره ای با اینها زاویه داشته باشد با شدت و غلظت می کوبند. 
حال وزیر خارجه، رئیس مجلس، رئیس جمهور یا رئیس قوه 
قضائیه باشد یا شخص دیگری همه را باطل و منحرف می دانند 
و صرفا خود را در مسیر صحیح می بینند. منتجب نیا بیان کرد: 
اینها روز به روز هم جسورتر و جری تر می شوند وی تصریح کرد: 
تندروها بالاخره یک مجموعه هستند که تا نظام با اینها برخورد 
نکند و میدان ها و تریبون ها را از آنها نگیرد روزبه روز رشد می کنند 
و کشور را به نابودی و سقوط می کشانند. من بارها گفتم ریشه 
این مجموعه در انجمن حجتیه است و انجمن حجتیه نظام و 

انقلاب و امام رهبری را قبول ندارد. 
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»آرمان ملی« هجمه های تندروها از سران قوا تا سرلشکر باقری را بررسی می  کند

؛ تخریب جهت دار  حملات هدف دار
   رسول منتجب نیا در گفت وگو با »آرمان ملی«:نظام با تندروها برخورد نکند کشور را به ورطه نابودی می کشند

کبر  علی ا سیاسی:  گروه  ملی-  آرمان 
رائفی پور همزمان با اعلام موجودیت جبهه 
صبح ایران اعلام کرد که به دنبال رقابت با 
قالیباف است و در این راه تلاش خواهند 
کرد تا او را حذف کنند. باتوجه به برگزاری 
1402 جبهه  انتخابات حداقلی در اسفند 
صبح ایران توانست تعدادی از کرسی های 
بهارستان را از آن خود کند و با در نظرگرفتن 
اینکه رائفی پور با دیگر شاخه های تندروی 
اصولگرایی مانند پایداری ها هم چالش هایی 
دارد، باید به انشعاب تندروهایی اشاره کنیم 
که در برخی مواقع مانند رقابت با قالیباف 
هم قسم می شوند، برنامه ای که شاید بتواند 
باعث تزتزل ریاست قالیباف در بهارستان 
شود ولی هنوز نتوانسته او را حذف کنند. 
در این مورد یکی از نماینده های مجلس 
به برنامه های تندروها در شب انتخابات 
اشاره کرده و معتقد است گروه هایی مانند 
دارودسته رائفی پور از داخل و خارج مجلس 
که  را داشتند  انتخابات  قصد دخالت در 
باز هم موفق نبودند. در این مورد با یکی 
کرده ایم.  مصاحبه  سیاسی  تحلیلگران  از 
پیرموذن معتقد است گروه های تندرو اخلاق 

را در رقابت سیاسی رعایت نمی کنند. 

   اخلاق سیاسی آسیب دیده است
کمال الدین پیرموذن، تحلیلگر مسائل 
سیاسی و نماینده ادوار مجلس شورا در 
و  تندروها  بین  اختلافات  به  کنش  وا
قالیبافی ها به  خبرنگار »آرمان ملی« می گوید: 
کرده  که پیش تر هم اشاره  »همان طوری 
بودم سطح دارودسته رائفی پور در مقایسه 
که به نوعی از او در  با قالیباف و نیروهایی 
لایه های مختلف حمایت می کنند متفاوت 
است. باید عملکرد قالیباف را در ادوار گذشته 
هم بررسی کنیم در مقابل اما تنها از رائفی پور 

مصاحبه های جنجالی مشاهده کرده ایم. 
در این مورد نباید تنها به بحث انتخابات 
در  اختلافات  زیرا  بپردازیم  رئیسه  هیات 
اردوگاه اصولگرایی از انتخابات 1402 رفته رفته 
افزایش پیدا می کند و با توجه به کناررفتن 
چینش  از  اصالت  با  جریان های  برخی 
مجلس، جدال درون اصولگرایی را باید بین 
که در  کنیم  نواصولگراها و تندروها تعریف 
خ  ادامه همچنان که در همه جهان هم ر
گروه بیشتر تضعیف  می دهد همیشه یک 

خواهد شد. 
دسته  دارو  بگوییم  باید  مورد  این  در 
بر  حاشیه سازی  عهده  از  تنها  رائفی پور 
می آیند و عملکرد دیگری نخواهند داشت.« 
این تحلیلگر سیاسی در همین مورد ادامه 
و  که ریشه  انتخاباتی  می دهد: »تخلفات 
و  است  مشخص  کاملا  آن  پیش زمینه 
دستگاه ها قضائی باید ورود کنند و یا هیات 
نظارت در مجلس در ادامه شفافیت باید این 
نفرات را معرفی کند. تندروها با سناریوهایی 
مختلف وارد میدان می شوند، اینکه فضا 
برای رقابت سیاسی وجود داشته باشد هیچ 
مشکلی نیست ولی این رقابت هم دارای 

ساختارهایی است که باید رعایت شود ولی 
متاسفانه گویا اخلاق سیاسی در دوره های 
اخیر با حضور امثال رائفی پور آسیب دیده 

است.« 

 پشت پرده شب انتخابات هیات رئیسه
مجتبی زارعی، نماینده تهران در مجلس 
شورا با اشاره به ماجرای ارسال پیامک علیه 
محمدباقر قالیباف به  خبرگزاری دانشجو 
گفت: »احساس می کنم در کشور ما یک ستاد 
مرکزی پیامک سازی وجود دارد که عمدا به 
دوقطبی سازی دامن می زند. ابتدا گلایه دارم 
 ، از دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی کشور
به جای یک پیامک ساده، با پدیده ای به نام 
»پیامک سازی« روبه رو هستیم. من بیش 
از ۳00 پیامک دریافت کردم. محتوای این 
پیامک ها اغلب به تخریب و اتهام زنی علیه 
نمایندگان و شخص قالیباف می پرداخت؛ 
او را »سازش کار« و »غیرانقلابی« می خواندند 
و از مخاطبان می خواستند به فرد »جوان 
به  اشاره  با  زارعی  دهند.«  رای  انقلابی« 
ماجرای ارسال پیامک ها در زمان برگزاری 
اجلاسیه دوم اضافه کرد: »شما می توانید 

از آقای سراج، نماینده محترم تهران، سوال 
کنید. پیامکی به من نشان داد که هنوز هم 
ارسال می شود، در آن از نمایندگان خواسته 
شده که به راستینه رای دهند و به قالیباف 
کجا  اطلاعاتی  دستگاه های  ندهند.  رای 
نیستند،  عادی  پیامک ها  این  هستند؟ 
یک پروژه منسجم است. جریانی از داخل 
کرد آقای قالیباف  و بیرون مجلس تلاش 
رئیس مجلس نشود و حتی دنبال رأی سفید 
بود. اما وقتی با این مساله از لحاظ فقهی 
مواجه شدند که »رأی سفید« قابل قبول 
نیست و در گذشته نیز مقام معظم رهبری این 
موضوع را صریحا اعلام کرده اند، این تلاش ها 
کام ماند. مجلس با 2 مسئله مهم مواجه  نا
بود؛ اول بحث صنف گرایی، منطقه گرایی 
خ داد و  و استان گرایی که در هیات رئیسه ر
دوم پدیده ای عجیب: بیش از یکسال علیه 
آقای قالیباف در درون مجلس فعالیت شد 
و او را به انواع تخلفات متهم کردند. با این 
حال، مجلس به مدیریت ایشان اعتماد کرد 
و تعداد آرای او از 1۹0 به بیش از 200 رسید؛ 
نشانه ای از رضایت نسبی به عملکرد ایشان. 
با شرایط کشور مثل شهادت رئیس جمهور و 
رای اعتماد دولت و... مدیریت آقای قالیباف 

را می توان مثبت ارزیابی کرد.« 
او با اشاره به اختلافات میان رائفی پور و 
قالیباف در جریان انتخابات مجلس 1402 و 
ارائه لیست های مختلف اضافه کرد: »2 بار 
جلسات ما برگزار شد، در بار اول به من گفتند 
که اشتباه کرده اند و برخی افراد را نباید در 
فهرست می آوردند. نسبت به من شناخت 
نداشتند. اما در دور دوم که چند روزی کار 
داشتیم به نهایی شدن انتخابات مرحله 
رائفی پور  آقای  و  دوم، ملاقاتی میان من 
برگزار شد. گفتند تلاش کنیم من وارد دولت 

سیزدهم شوم و مسئولیتی بپذیرم.« 

»آرمان ملی« اختلافات درون اصولگرایی را بررسی می کند

تلاش دارودسته رائفی پور برای حذف قالیباف

 »آرمان ملی« آخرین تحولات 
روسیه و اوکراین را گزارش می دهد

نبرد روی یخ های سیبری
که  گروه سیاسی: در حالی  آرمان ملی- 
بعد حضور دونالد ترامپ در کاخ سفید همه 
منتظر شنیدن خبرهای صلح بین اوکراین 
و روسیه بودند ولی حالا شاهد نوع جدید از 
جنگ بین این 2 کشور هستیم که می تواند 
آینده  و  متحول  را  پیش بینی ها  از  بسیاری 
جنگ را دستخوش تغییراتی پیش بینی  ناپذیر 
نیروهای  سوی  از  که  اطلاعاتی  بنابر  کند. 
اوکراینی منتشر شده پهپادهای تهاجمی از 
کامیون هایی که به طور مخفیانه در نزدیکی 
پایگاه های هوایی روسیه، از جمله در مناطق 
سیبری، مستقر شده بودند، به پرواز درآمدند. 
به ادعای این منابع اوکراینی، در جریان این 
عملیات حدود 40 فروند هواپیمای نظامی 
روسیه شامل بمب افکن های راهبردی هدف 
قرار گرفته اند. بنابر روایت ها این هواپیماها 
برای انجام حملات به شهرهای اوکراین مورد 
استفاده قرار می گرفتند. مقامات اوکراینی گفتند 
که این عملیات گسترده توسط سرویس امنیتی 
اوکراین برنامه ریزی و اجرا شده و بیش از یکسال 
ح ریزی شده بود. سرگئی لاوروف،  برای آن طر
کنش به این حمله  وزیر امورخارجه روسیه در وا
ج کردن  کی یف را به تلاش برای از مسیر خار
فرآیند دیپلماتیک جاری برای پایان دادن به 
جنگ متهم کرده است. در این مورد بلافاصله 
مسکو در پاسخ به حملات اوکراین، حملات 
تلافی جویانه خود را علیه کارخانه ها و انبارهای 
صنایع دفاعی و نظامی اوکراین انجام داده 
است. در ادامه این گزارش به آخرین تحولات 

جنگ بین مسکو و کیف خواهیم پرداخت. 
   جزییات حمله پهپادی

ایگور کوبزف، فرماندار منطقه ای در سیبری 
روسیه گفت: چند پهپاد حمله ای را روز یکشنبه 
به یک پایگاه نظامی در حوزه شهر »ایرکوتسک« 
واقع در سیبری در مرکز روسیه ترتیب دادند. او 
کید کرد: این نخستین بار است که حمله ای  تا
پهپادی در سیبری به وقوع می پیوندد. کوبزف 
در همین مورد ادامه داد: »این حمله در ناحیه 
کیلومتری   1۵0 »سرِدنی« در فاصله حدود 
دریاچه بایکال و ۷0 کیلومتری شهر ایرکوتسک 
یک  به  پهپاد  یک  همچنین  شد.  انجام 
ساختمان قدیمی در روستای »نُوومالتینسک« 
در نزدیکی »سردنی« حمله کرد. این پهپادها از 
داخل یک کامیون کوچک به پرواز درآمده اند 
و تعداد دقیق آنها هنوز نامشخص است. برخی 
تصاویر راستی آزمایی نشده ای که از این حمله 
در رسانه های اجتماعی پخش شده شرکت 
دست کم سه پهپاد کوچک در این حمله را 
نشان می دهند. مقام های مسئول منشأ پرتاب 
پهپادها را یافته و مسدود کرده اند«. او در همین 
مورد اضافه کرد: »دسترسی به محل حادثه 
»مسدود شده« و گفت: »هیچ خطری جان و 
سلامت غیرنظامیان را تهدید نمی کند. نیروهای 
امنیتی و سرویس های وضعیت اضطراری به 
محل حادثه اعزام شده اند«. این مقام روس 
درباره اینکه چه کسی ممکن بوده در پشت این 
حمله باشد گمانه زنی نکرد اما چند رسانه روس 
و اوکراینی ها گفته اند که اوکراین سازمان دهنده 

این حمله بوده است. 
   اطلاع واشنگتن از حمله؟ 

اوکراینی  مقام  یک  از  نقل  به  کسیوس  آ
نوشت کی یف از قبل دولت »دونالد ترامپ« 
رئیس جمهور آمریکا را از این حمله مطلع کرده 
بود؛ گزارشی که این رسانه آمریکا دقایقی بعد آن 
را تغییر داد و نوشت که آمریکا از این حمله مطلع 
نبوده است. شبکه CBS هم به نقل از منابع 
گاه دولتی گزارش داده کاخ سفید از این جمله  آ
کید کنیم  مطلع نبوده است. باید به این نکته تا
که در هفته های اخیر اوکراین حملات پهپادی 
خود در داخل روسیه را به رغم تلاش های 
که برای پایان دادن به جنگ  دیپلماتیکی 
اوکراین در جریان است به میزان چشمگیری 

تشدید کرده است. 
کرات آتش بس    حمله های پهپادی و مذا

به اذعان پایگاه خبری آمریکایی این حملات 
در شرایطی انجام شده که ولودیمیر زلنسکی، 
رئیس جمهور اوکراین، اعلام کرد که هیاتی به 
ریاست رستم عمروف، وزیر دفاع اوکراین، روز 
کرات آتش بس با روسیه به  دوشنبه برای مذا
استانبول اعزام خواهد شد. زلنسکی همچنین 
در شبکه اجتماعی »ایکس« نوشت که با رؤسای 
نیروهای مسلح و سرویس های امنیتی اوکراین 
جلسه ای برگزار کرده و درباره »وضعیت دفاعی 
کشور و عملیات های فعال« گزارش دریافت کرده 
کرات آتی با روسیه،  است. وی ادعا کرد که در مذا
موضوعات »آتش بس کامل و بدون قید و شرط، 
آزادی زندانیان و بازگرداندن کودکان ربوده شده« 
در دستور کار قرار دارد. زلنسکی افزود: »مسائل 

کلیدی تنها در سطح رهبران قابل حل است«.
   خنثی سازی خرابکاری

رسانه روسی گزارش داد که سرویس امنیتی 
روسیه )FSB( یک حمله آتش سوزی عمدی به 
حمل و نقل ریلی روسیه در منطقه پریمورسکی 
کرای یا پریموریه در شرق دور را که قرار بود به 
دستور اوکراین انجام شود، خنثی کرد. این 
تحولات در پی انفجار پلی در بریانسک و سقوط 
یک قطار رخ می دهد. خبرگزاری ریانووستی به 
نقل از این سرویس امنیتی اطلاعاتی روسیه 
اعلام کرد: »مشخص شده است که دو نفر از 
کنان 1۹ ساله پریمورسکی کرای، به دستور  سا
سرویس های ویژه اوکراین و با انتظار دریافت 
پاداش مالی، اقداماتی را با هدف آتش زدن 

وسایل پیرامون ریل انجام داده اند«.


